

Jun.-Prof. Dr. Svetlana Efimova

(For English, see the next page.)

Lebenslauf

- **seit 11/2024** Ko-Vorsitzende der internationalen Arbeitsgruppe „Childhood in Eastern Europe, Eurasia, and Russia“ (ChEEER) unter der Schirmherrschaft der Association for Slavic, East European, and Eurasian Studies (ASEEES).
- **seit 03/2024** Mitglied im Jungen Kolleg der Bayerischen Akademie der Wissenschaften. Forschungsprojekt „Ästhetik und Politik im Kinderbilderbuch: mit Schwerpunkt auf dem zeitgenössischen Osteuropa“.
- **03/2024** Visiting Scholar, University of California, Berkeley.
- **06/2022** Habilitation an der LMU München (Venia für Slavische Literaturwissenschaft und Allgemeine und Vergleichende Literaturwissenschaft). Habilitationsschrift „*Prosa als Form des Engagements. Eine politische Prosaik der Literatur*“.
- **seit 04/2020** Juniorprofessorin für Slavische Literaturwissenschaft und Medien an der LMU München
- **02/2018 – 03/2020** Wissenschaftliche Mitarbeiterin an der Humboldt-Universität zu Berlin (am Lehrstuhl für Neuere deutsche Literatur mit komparatistischem Schwerpunkt). Studienkoordination und Fachberatung für den Masterstudiengang Europäische Literaturen.
- **03/2017 – 02/2018** Hochschuldidaktische Weiterbildung an der Freien Universität Berlin. Erwerb des hochschuldidaktischen Zertifikats.
- **10/2016 – 02/2018** PostDoc-Stipendiatin an der Friedrich Schlegel Graduiertenschule für Literaturwissenschaftliche Studien (Freie Universität Berlin).
- **10/2013 – 07/2016** Promotionsstudium an der Freien Universität Berlin (Peter Szondi-Institut für Allgemeine und Vergleichende Literaturwissenschaft), Promotionsstipendium des DAAD.
Dissertationsthema: „Das Schriftsteller-Notizbuch als Denkmedium in der russischen und deutschen Literatur“, Note „summa cum laude“.
- **09/2007 – 06/2013** Studium der Russischen Philologie und Vergleichenden Literaturwissenschaft an der Moskauer Staatlichen Lomonossow-Universität. Studienabschluss (Diplom, Staatsexamen) mit Auszeichnung. Studienaufenthalte an der Humboldt-Universität zu Berlin und am Carleton College (USA, auch Arbeit als Sprachassistentin in Russian Department).

Jun.-Prof. Dr. Svetlana Efimova

CV

Academic Career and Education

- **since 11/2024** Co-chair of the international working group “Childhood in Eastern Europe, Eurasia, and Russia” (ChEEER), which operates under the auspices of the Association for Slavic, East European, and Eurasian Studies (ASEEES).
- **since 03/2024** Member of the Young Academy (Junges Kolleg) at the Bavarian Academy of Sciences and Humanities.
Research project “Aesthetics and Politics of Picturebooks in Contemporary Eastern European Children's Literature.”
- **03/2024** Visiting Scholar, University of California, Berkeley.
- **06/2022** Habilitation at the LMU Munich (Slavic Literatures, General and Comparative Literature). Habilitation thesis: *“Prose as a Form of Commitment: a Political Prosaics of Literature.”*
- **since 04/2020** Assistant Professor (Juniorprofessorin) of Slavic Literatures and Media Studies at the LMU Munich.
- **02/2018 – 03/2020** Research Associate at the Humboldt University of Berlin (German Studies and Comparative Literature). Coordinator and advisor in the Master program European Literatures.
- **10/2016 – 02/2018** Postdoctoral Fellow at the Friedrich Schlegel Graduate School of Literary Studies (Freie Universität Berlin).
- **10/2013 – 07/2016** PhD Student at the Freie Universität Berlin (Peter Szondi Institute of Comparative Literature), holder of a PhD Scholarship from the German Academic Exchange Service (DAAD).
PhD in General and Comparative Literature, „summa cum laude“. Doctoral thesis: “The Writer’s Notebook as a Medium of Thinking in Russian and German Literature.”
- **09/2007 – 06/2013** Studies of Russian Philology and Comparative Literature at the Lomonosov Moscow State University (with semesters abroad at the Humboldt University of Berlin and Carleton College, USA).